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به مرحله ثمردهی برسانند. همچنین واحدها باید درزمینه توجه 

به رویکردهای فرهنگی بسیار فعال عمل کرده و به صورت دقیق 

و موثر برای مسائل فرهنگی واحدها برنامه ریزی داشته باشند.« 

 لزوم کسب درآمدهای پژوهشی واحدهای دانشگاه آزاد 

اسلامی از سامانه پژوهش یار

وی خاطرنشـــان کرد: »نکته مهمـــی که واحدها باید به آن توجه 

داشـــته باشند و از اصول دانشـــگاه آزاد اسلامی است، سامانه  

پژوهش یار است. در این سامانه، داده های مربوط به هر استان 

تولید می شـــود و از آنجا که یکی از بحث های تجاری سازی علم، 

تجاری سازی داده هاست، واحدها می توانند براساس این داده ها و 

ازطریق پایان نامه های کارشناسی ارشد و رساله های دکتری مرتبط 

با استان، به درآمد پژوهشی دست یابند. درواقع درصد بالایی از 

درآمدهای پژوهشـــی واحدها باید از سامانه  پژوهش یار باشد.« 

عضو هیات امنای دانشـــگاه آزاد اســـلامی ابراز امیدواری کرد با 

تعامل و برنامه ریزی لازم، بودجه واحدهای دانشـــگاه در 10 روز 

آینده تعیین شـــده و در هیات های امنای استانی و درنهایت در 

هیات امنای مرکزی به تصویب برســـد. دکتر طهرانچی در پایان 

با تاکید بر اینکه عمل به قوانین و اصول حاکم بر دانشـــگاه آزاد 

اسلامی، اولویت اصلی ما در این مجموعه است، گفت: »واحدهای 

دانشگاه آزاد اسلامی باید چابک حرکت کرده و با یک اقتصاد پایا 

و پویا درجهت ارتقای کارآمدی و کیفیت دوره های آموزشـــی و در 

راســـتای ارتقای علمی و سرآمدی و پاسخگو بودن دانشگاه آزاد 

اسلامی حرکت کنند.« 

بنیاد شهید موظف به پرداخت بدهی دانشگاه آزاد 
یورماه شد اسلامی تا اواسط شهر

علی بابایی کارنامی در گفت وگو با خانه ملت، در بیان دستورکار 

نشست روزگذشته کمیسیون اجتماعی مجلس شورای اسلامی، 

گفت: »در این نشســـت کـــه با حضور رئیس ســـازمان اداری و 

اســـتخدامی کشور برگزار شـــده بود، مباحث مختلفی پیرامون 

شرح وظایف این سازمان درخصوص ساماندهی نیروی انسانی و 

تعیین تکلیف قراردادهای متعددی که برای جذب نیروی انسانی 

در دستگاه های دولتی وجود دارد، مطرح شد. در ادامه این نشست 

مباحثی پیرامون تامین نقدینگی با حضور رئیس بنیاد شـــهید و 

ایثارگران مطرح شد که هم برای پرداخت مستمری خانواده شهدا 

و هم پرداخت بدهی دانشگاه آزاد اسلامی که بیش از 300 میلیارد 

تومان بوده، تصمیم گیری شد و به جمع بندی خوبی رسیدیم و قرار 

شـــد بنیاد شهید تا اواسط شهریورماه بدهی این بخش را به طور 

کامل پرداخت کند.« 

نقش اجتماعی دانشگاه آزاد اسلامی درحوزه درمان، 
سلامت و بهداشت پررنگ تر از قبل خواهد شد 

مسئولان بسیج دانشـــجویی دانشگاه و دانشکده ها درنشستی 

صمیمانه با دکتر علیرضا خوشدل، رئیس دانشگاه علوم پزشکی 

آزاد اســـلامی تهران دیدار کردند. در این نشست دکتر خوشدل 

پس از شنیدن گزارش فعالیت های بسیج دانشجویی و نظرات و 

دغدغه هایشان ضمن تبریک اعیاد قربان و غدیر اظهار داشت: 

»نظرات شما نشان از بلوغ فکری و پختگی نسل جدید دارد و این 

باعث خوشحالی است. شما به عنوان عناصر آرمانگرا که از بطن 

جامعه و آگاه به مشکلات هســـتید در مرحله ای بسیار حساس 

قرار دارید، لازم است که باجدیت به دنبال مسائل و کارهای خود 

باشید.«  وی در بخشی از سخنان خود گفت: »با توجه به بیانات 

گام دوم رهبـــر معظم، جهاد در حال حاضر آن جهاد زمان جنگ 

تحمیلی و بدو شروع انقلاب نیست و شما وظیفه مهم تری دارید 

که آن جهاد علمی است و اگر بتوانید در این جهاد موفق باشید 

به طور قطع برای کشـــور و مردم عزیز باعث ثمرات و برکات بسیار 

زیادی خواهد بود.« وی با بیان این مطلب که با توجه به کســـوت 

بســـیجی بودن شما عزیزان انتظار ویژه ای است، گفت: »انتظار 

می رود به بهترین وجه مســـائل آموزشی و پژوهشی خود را انجام 

دهید تا در بهترین سطح علمی فارغ التحصیل شده و عناصری 

بسیار موثر برای کشور و نظام مقدس جمهوری اسلامی باشید. 

این کار کمتر از خدمتی کـــه برادران و عزیزان ما در دوران دفاع 

مقدس انجام دادند نخواهد بود و این امر درشـــرایط فعلی مورد 

نیاز مملکت است.«

ویکردهای جدید دانشگاه  خوشدل ضمن برشمردن ر
علوم پزشکی آزاد اسلامی تهران اظهار کرد: »تلاش ما 

تربیت دانشجویانی است که علاوه بر علم اندوزی به دنبال 
حل چالش ها و مسائل کشور باشند.« 

وی افزود: »از ســـوی دیگر درصددیم تا نقش اجتماعی دانشگاه 

را درحوزه درمان، ســـلامت و بهداشـــت پررنگ تر از قبل دنبال و 

به جایگاه شایسته برســـانیم.« رئیس دانشگاه علوم پزشکی آزاد 

اسلامی تهران تصریح کرد: »به زودی با سازوکارهای انجام شده 

کلیه دانشجویان درگروه های مقابله با بحران قرار خواهند گرفت 

تا با آموزش های لازم درشرایط خاص بتوانند نقش اجتماعی خود 

را به عنوان عضوی از دانشگاه علوم پزشکی آزاد اسلامی تهران به 

نحو احسن اجرا کنند.« 

وی در بخشی از سخنان خود ضمن تاکید بر حمایت از تشکل های 

دانشجویی، نســـبت به دغدغه های دانشجویان و مطالب بیان 

شده راهکارها و برنامه هایی را بیان کردند و از ایشان خواستند با 

تمام توان نسبت به عملیاتی کردن برنامه های خود در چارچوب 

مشـــخص گام بردارند و نســـبت به ارتقای جایگاه اجتماعی این 

دانشگاه در جامعه از هیچ تلاش و کوششی دریغ نکنند.

راه اندازی کتابخانه تخصصی ویژه دانشجویان و اساتید 
پایش آزاد

محمـــد علی اکبری، رئیس دبیرخانه پایش آزاد دانشـــگاه آزاد 

اسلامی درگفت وگو با آنا درخصوص عملی نشدن برخی عناوین 

در طرح پایش گفت: »تدوین و اجرایی شدن برنامه های علمی 

پایش آزاد بســـتگی به مجری و واحد دانشگاهی آن دارد، ابتدا 

برنامه های علمی که پیشـــروی خوبی داشـــتند را در ســـامانه  

پژوهـــش یار بارگـــذاری کرده ایم.« وی افـــزود: »به برنامه های 

علمـــی که کندتر پیش رفته اند نیز تلنگرهایی زده می شـــود و 

آنها نیز به مرور زمان راه اندازی خواهند شد، به طور مثال برنامه 

علمی دریاچه ارومیه تصویب  شـــده بود؛ اما مراحل تدوین آن 

به کندی پیش می رفت و دو اســـتان به طـــور موازی این برنامه 

علمی را پیش می بردند که اکنون در دستور کار قرارگرفته است.« 

علی اکبری درباره گام های بعدی طرح پایش اضافه کرد: »ابتدا 

باید راه اندازی ســـاختار پایش آزاد را به اتمام برسانیم و مجریان 

برنامه علمی حکم های اجرایی خود را به صورت مصوب دریافت 

کنند. در مرحله بعدی نیز به سمت درآمدزایی پیش خواهیم رفت 

که اکنون این مرحله در اولویت قرار دارد و چندین تیم به صورت 

موازی درحال پیگیری این موضوع هستند. امیدواریم به زودی 

بخش درآمدزای سامانه  پژوهش یار با رویکرد ارائه خدمات متنوع 

بـــه مخاطبان فعالیت خود را آغاز خواهد کرد. میزان  درآمدزایی 

در ســـامانه   پژوهش یار عدد بســـیار بزرگی نیست؛ بلکه عدد 

معقولی به اندازه این سامانه و تأمین مخارج مربوط به آن است.«

رئیس دبیرخانه پایش آزاد دانشگاه آزاد اسلامی تصریح کرد: »گام 

سوم ارائه خدمات در سامانه  پژوهش یار به دانشجویان و اساتید 

راه اندازی کتابخانه تخصصی است تا دانشجویان و اساتیدی که 

در راستای پایش آزاد کار می کنند، به راحتی به اطلاعات موردنیاز 

خود دسترسی داشته باشند. به طور مثال دانشجویی که پایان نامه 

خود را در حوزه آب تدوین می کند ابتدا به 10 مقاله علمی در این 

حوزه مراجعه می کند ما از او می خواهیم که این 10 منبع را در آن 

کتابخانه تخصصی بارگذاری کند.«

 علی اکبری از همکاری دانشگاه آزاد و ایراندک خبر داد و افزود: 

»با توجه به اینکه تعداد پایان نامه های دانشجویان دانشگاه آزاد 

اســـلامی از تعداد پایان نامه های سامانه ایرانداک طی یک سال 

بیشتر است و این سامانه برای صدور گواهی عدم تقلب دانشجویان 

مبلغ 1۸ هزار تومان دریافت می کند.  همچنین از طرفی دانشگاه 

آزاد اسلامی خود دارای سامانه ای است که می تواند به تقلبی و یا 

غیرتقلبی بودن پایان نامه دانشجویان خود پی ببرد. از همین رو 

لازم است با سامانه ایرانداک وارد گفت وگو شویم و این گفت وگو 

منجر به انعقاد یک تفاهمنامه بین دانشگاه آزاد اسلامی و سامانه 

ایرانداک شـــود؛ بدین معنا که بخشی از مبلغ 1۸ هزار تومان را 

ســـامانه ایرانداک به دانشگاه آزاد اسلامی بپردازد. این امر منجر 

به افزایش کیفیت کار دانشـــجویان و ترغیـــب آنها برای تدوین 

پایان نامه های باکیفیت تر می شود.«

وی ادامه داد: »ســـامانه  پژوهش یار دانشـــگاه آزاد اسلامی تنها 

ســـامانه در حوزه آموزش عالی و وزارت علوم اســـت که به صورت 

یکپارچه در تمامی واحدهای دانشـــگاه آزاد اســـلامی که دارای 

دانشـــجویان تحصیلات تکمیلی است کار می کند. این سامانه 

می تواند خدمات زیادی را در اختیار دانشجویان قرار دهد. به طور 

مثال اگر یک دانشـــجو نیازمند گواهی مبنی بر اینکه پروپوزال 

آن در راستای محیط زیســـت است، می تواند درخواست خود را 

با پرداخت هزینه اندک از ســـامانه  پژوهش یار برآورده کرده و به 

گواهی موردنظر خود دست پیدا کند.«

  چه خبر از دانشگاه

ح کرد دکتر طهرانچی در جلسه بررسی بودجه استان های دانشگاه مطر

یزی واحدهای  وم برنامه ر لز
دانشگاه آزاد اسلامی مبتنی بر 

آموزش مجازی برای سال آینده

یه، زخمی جنگ،امیدوار به آینده آموزش عالی سور

بازگشت 60 درصد 
یه  دانشگاه های سور

 به وضعیت عادی
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دست پر دانشگاه آزاد
 برای داوطلبان خاص
4

معاون فرهنگی جهاد دانشگاهی در گفت وگو
  با »فرهیختگان« مطرح کرد

در حوزه فرهنگ
یم »فرهیختگان« وضعیت پذیرش بدون آزمون در 4 واحد دانشگاه آزاد اسلامی فقر ایده دار

 با مخاطبان ویژه را بررسی کرد

5

دکتر ولایتی روز سه شـــنبه 1۴ مردادماه ضمن عیادت از نادر 

طالب زاده، هنرمند و کارگردان سینما، مستندساز و برنامه ساز 

درجریان روند درمانـــی وی قرار گرفت و توصیه های لازم را به 

متخصصان بیمارستان مسیح  دانشوری ارائه کرد. دکتر ولایتی 

در ایـــن ملاقات اظهار امیدواری کرد که هرچه زودتر با تثبیت 

و اطمینان از شـــرایط جســـمانی وی، به زودی از بیمارستان 

مرخص شـــوند و برای وی آرزوی سلامتی کرد. طالب زاده هم 

در این ملاقات از عیادت و اهتمام دکتر ولایتی و زحمات کادر 

درمانی و پزشـــکان و متخصصان بیمارستان مسیح دانشوری 

تقدیر کرد و گفت: »ویژگی مهم این بیمارســـتان حضور استاد 

ولایتی، کادر حرفه ای، دلسوز و آشنایی متخصصان آن با این 

بیماری اســـت که به سرعت و درایت ضمن تشخیص و درمان، 

دلسوزانه به مبتلایان رسیدگی و توجه دارند.« 

یزی واحدهای دانشگاه آزاد اسلامی  وم برنامه ر لز
مبتنی بر آموزش مجازی برای سال آینده

دکتر محمدمهدی طهرانچی، رئیس دانشـــگاه آزاد اسلامی 

در نخســـتین روز از جلســـات بررســـی بودجه ســـال مالی 

1۴00-1399 استان های دانشـــگاه آزاد اسلامی که صبح 

دیروز برگزار شد، با تبریک عید سعید غدیرخم، گفت: »خدا را 

شاکریم که با این عید بزرگ، نعمت ولایت را بر ما ارزانی داشت 

و با این نعمت، دین را برای انسان ها کامل کرد.« وی با تاکید 

بر اینکه تنظیم بودجه واحدهای دانشـــگاه آزاد اسلامی باید 

به سمت یک بودجه ریزی عملیاتی پیش برود، اظهار داشت: 

»تنظیم بودجه باید واقعی باشـــد و بتواند در شـــرایط سخت 

اقتصادی کشـــور، به خوبی واحدهـــا را راهبری کند. اگر یک 

سیستم نتواند برنامه ریزی دقیقی درحوزه بودجه ریزی انجام 

دهد، به پیشرفت نخواهد رسید.« 

 بودجه ریزی ســـال مالی آینده به دلیل شیوع ویروس 

کرونا متفاوت تر از سال گذشته خواهد بود

رئیس دانشـــگاه آزاد اسلامی با بیان اینکه مساله بودجه ریزی 

برای ســـال مالی آینده به دلیل شیوع ویروس کرونا در کشور، 

متفاوت تر از سال گذشـــته خواهد بود، گفت: »بالطبع شیوع 

ویروس کرونا، فضای دانشـــگاه ها به فضای جدیدی تبدیل 

شده اســـت. این تغییر فضا نیازمند برنامه ریزی متفاوت برای 

مســـاله بودجه است و روسای واحدها باید در این زمینه دقت 

کافی داشـــته باشند.« وی ادامه داد: »در این شرایط بسیاری 

از درآمدهای دانشـــگاه حذف شـــده و باید برای درآمدهای 

جدید منطبق بر شـــرایط پیش  آمده، تدبیر لازم صورت گیرد. 

همچنین واحدهای دانشـــگاه آزاد اسلامی باید امسال برنامه 

جدی برای اداره فضای دانشگاه در این شرایط داشته باشند.« 

دکتر طهرانچی با بیان اینکه امســـال دومین دوره ای است که 

بودجه و سال مالی دانشگاه آزاد اسلامی براساس سال تحصیلی 

برنامه ریزی خواهد شد، تصریح کرد: »سال مالی مبتنی بر سال 

تحصیلـــی، این امکان را به ما می دهد که بتوانیم یک ارزیابی 

دقیق تر داشـــته باشیم. در این شرایط، پیش بینی ها دقیق تر 

خواهد شد و مجموعه می تواند شفاف تر و با برنامه و واقعی  تر 

حرکت کند.« وی با بیان اینکه سال گذشته سند آمایش علوم 

پزشکی به واحدها و اســـتان های دانشگاه ابلاغ شد، افزود: 

»واحدها باید درجلسات بررسی بودجه، گزارش کامل و جامعی 

از فعالیت های خود براســـاس سند آمایش علوم پزشکی ارائه 

کنند. همچنین واحدها باید در این جلسات، گزارش دقیقی 

از رفتار جمعیت دانشجویی، شناسایی آسیب ها، برنامه ریزی 

برای افزایش دانشجو و درآمدهای غیرشهریه ای، گزارش عملکرد 

سال گذشته، نوع هزینه کرد فعالیت های علمی، هزینه های 

مربوط به خدمات و ارائه طرح های اقتصادی براساس اصول و 

برنامه ریزی دقیق بودجه برای سال آینده ارائه دهند.« 

  واحدها باید یک برنامه دقیق مبتنی بر آموزش مجازی 

برای سال آینده داشته باشند

دکتر طهرانچی همچنین تاکید کرد: »واحدهای دانشگاه آزاد 

اسلامی باید یک برنامه دقیق مبتنی بر آموزش مجازی برای سال 

آینده داشته باشند، چراکه در شرایط فعلی لزوم حضور در فضای 

مجازی کاملا مشخص است.« رئیس دانشگاه آزاد اسلامی با 

بیان اینکه امسال باید در حوزه دانش بنیان جهش صورت گیرد، 

گفت: »واحدها باید در این زمینه درآمدهای دانش بنیان برای 

خود ایجاد کنند. واحدها با برنامه ریزی، ســـراهای نوآوری را 

وند درمانی دکتر طالب زاده عیادت دکتر ولایتی و بررسی ر


